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• The information contained in this confidential document ("Presentation") has been prepared by K LASER (the "Company"). It has not been fully verified and is 

subject to material updating, revision and further amendment.  

• While the information contained herein has been prepared in good faith, neither the Company nor any of its shareholders, directors, officers, agents, 

employees or advisers gives, has given or has authority to give, any representations or warranties (express or implied) as to, or in relation to, the accuracy, 

reliability or completeness of the information in this Presentation, or any revision or supplement thereof, or of any other written or oral information made or 

to be made available to any interested party or its advisers (all such information being referred to as "Information") and liability therefore is expressly 

disclaimed.  Accordingly, neither the Company nor any of its shareholders, directors, officers, agents, employees or advisers takes any responsibility for, or will 

accept any liability whether direct or indirect, express or implied, contractual, tortious, statutory or otherwise, in respect of, the accuracy or completeness or 

injury of the Information or for any of the opinions contained herein or for any errors, omissions or misstatements or for any loss, howsoever arising, from the 

use of this Presentation or the information. 

• Neither the issue of this Presentation nor any part of its contents is to be taken as any form of commitment on the part of the Company to proceed with any 

transaction and the right is reserved by the Company to terminate any discussions or negotiations with any prospective investors.  In no circumstances will the 

Company be responsible for any costs, losses or expenses incurred in connection with any appraisal or investigation of the Company.  In furnishing this 

Presentation, the Company does not undertake or agree to any obligation to provide the recipient with access to any additional information or to update this 

Presentation or to correct any inaccuracies in, or omissions from, this Presentation which may become apparent. 

• This Presentation should not be considered as the giving of investment advice by the Company or any of its shareholders, directors, officers, agents, 

employees or advisers.  Each party to whom this Presentation is made available must make its own independent assessment of the Company after making 

such investigations and taking such advice as may be deemed necessary.  In particular, any estimates or projections or opinions contained herein necessarily 

involve significant elements of subjective judgment, analysis and assumptions and each recipient should satisfy itself in relation to such matters. 

• This Presentation includes certain statements that may be deemed “forward-looking statements”.  All statements in this discussion, other than statements of 

historical facts, that address future activities and events or developments that the Company expects, are forward-looking statements. Although the Company 

believes the expectations expressed in such forward-looking statements are based on reasonable assumptions, such statements are not guarantees of future 

performance and actual results or developments may differ materially from those in the forward-looking statements. Factors that could cause actual results to 

differ materially from those in forward-looking statements include market prices, continued availability of capital and financing,  general economic, market or 

business conditions and other unforeseen events. Prospective Investors are cautioned that any such statements are not guarantees of future performance and 

that actual results or developments may differ materially from those projected in forward-looking statements. 
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2017年第二季營運成果 



2017年第二季營運成果摘要  
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► 第二季營收為 NT$12.44億元，較去年同期增加24.4%。 

► 第二季毛利率為 23.4%，較去年同期減少 4.0個百分點 。不包含光耀
及光峰的本業毛利率為29.1%，較去年同期增加0.7個百分點。 

► 第二季營業利益率為 7.1%，較去年同期減少 0.9個百分點。  

► 第二季淨利為 NT$ 34百萬元，EPS為NT$0.25元，較去年同期增加
19%。 



2Q17 營業收入 
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1,000 
1,244 

2Q16 2Q17

2Q17 營業收入 

營業收入 NT$ 百萬 

+24.4% YoY 

► 2017年第二季營收大幅成長主因本業全像營收增加 ，及轉投資公司光耀的營
收成長。 
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15% 17% 23% 17% 18% 22% 21% 25% 

2012 2013 2014 2015 2016* 2016** 1H17* 1H17**

其他 日化品 菸酒 

雷射全像營收依產業別佔比 
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註：其他包含金蔥粉、裝飾性產品、材料等 
* 2016年起納入合併個體的和銳鐳射 
** 不包含和銳雷射 



2Q17 營業毛利及毛利率 

7 

274 291 
211 230 

27.4% 
23.4% 

28.4% 29.1% 

2Q16 2Q17

營業毛利 

營業毛利 本業營業毛利* 
毛利率 本業毛利率* 

營業毛利 NT$ 百萬 

► 光群第二季營業毛利率降低，主要受光耀影響。 

► 第二季本業毛利率 (含和銳)與去年同期相較，提升0.7百分點至29.1%，主要係
來自於加強製程控管以提升生產效率及良率，以及無版縫產品(TSL)占比增加，
所帶來降低成本的效益。 

24.7% 24.9% 
26.8% 

30.5% 

32.7% 

2013 2014 2015 2016 1H17

TSL 營收佔比 

TSL營收佔本業比重** 

本業毛利率** 

<3% 
>6% 

10% 
>13% 

14% 

** 不包含和銳鐳射 * 包含2016年1月起納入合併個體和銳鐳射 



2Q17 營業費用 
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195 203 

19.4% 
16.3% 

2Q16 2Q17

2Q17 營業費用 

營業費用 營業費用率 

營業費用 NT$ 百萬 

► 本季營業費用率較去年同期降低，光群將持續控管營業費用。 



2Q17 營業利益 
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80 89 

8.0% 7.1% 

2Q16 2Q17

2Q17 營業利益 

營業利益 營業利益率 

營業利益 NT$ 百萬 

► 第二季營業利益較去年同期增加。 



2Q17 淨利與每股盈餘 
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► 第二季淨利為 NT$ 34百萬元，較去年同期增加20.9% 。EPS為NT$0.25元，較
去年同期增加19.0%。 
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34 

2Q16 1Q17 2Q17

稅後淨利 

稅後淨利 NT$ 百萬 

0.21 

0.05 

0.25 

2Q16 1Q17 2Q17

每股盈餘 (元) 

EPS NT$  
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Q&A 
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附錄 



光群雷射 
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► 光群雷射科技是全球第一大的雷射全像材料整合供應商，在中國日化
品包裝市場排名第一， 菸包防偽市場排名第三，本公司所專注的領
域，其全球市場規模在30億美元以上。  

► 我們擁有設計與製版能力以及完整的產品線，提供全方位的解決方
案，因此能滿足客戶一站式的銷售服務及共同設計產品的需求。這些
優勢使我們與客戶關係連結緊密。 

► 我們致力提升新產品─包含更具經濟規模生產效益的無版縫產品 
(TSL) ，並加強耕耘日化品市場，以提高雷射全像產品的市佔率。 

► 我們期待透過經營聚焦與提升全球營運效率以優化資本使用效率。 



光群雷射簡介 
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產品營收占比 

36% 

64% 

光學膜及投影機 

雷射全像材料 

*截至2017/8/8 
 **僅計算光群雷射本業(不包含光耀、光峰) 註: 依據2017年上半年合併營收 

► 股票代碼: 2461 TT 

 

► 設立於1988 

 

► 2016年營收：51億台幣(US$169 m) 

 

► 市值*：20.4億台幣(US$68 m) 

 

► 員工人數**： 750+ 

 

► 全球共有8 個生產中心，13 個營業
據點，與1座位於美國的研發中心** 

雷射紙 25% 

雷射膜 19% 

熱燙金箔及冷
燙箔 

16% 

雷射防偽標籤
及其他 

4% 

雷射全像產品營收占比 



光群雷射 
(2461 TT) 

光群雷射 (台灣)* 

光群中國 

  無錫* 

  東莞* 

  長沙* 

香港 

光群國際 

美國 

  泰國* 

  日本* 

杜拜 

  印度* 

  韓國* 

研發中心 (美國) 
光耀科技* 

(3666 TT) 

寧波光耀* 

光峰科技 

公司架構 
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雷射全像材料 47% 

*有生產設施 

光學膜 

74% 

投影機 



居產業領導地位 
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雷射全像 

防偽標籤、

包裝和裝飾 

日化品及

菸業 

業務
核心 

產品 

客戶 應用 

is the sole supplier 

光群雷射 

全球第一大的雷射全像材料整合供

應商 

中國日化品包裝市場排名第一 

中國菸包防偽市場排名前三 

 
全球市場規模在30億美元以上 



無版縫製程 (TSL)為重點發展之一 
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TSL可解決終端產品有版
縫或圖樣不完整的情況 

傳統製程 無版縫製程 (TSL, Truly Seamless) 



無版縫製程 (TSL)優勢 
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傳統製程 

無版縫製程 (TSL) 

產品設計限制較少 可連續生產減少損耗 

• 良率提升 

• 提高生產速率 
• 減少庫存 
• 降低製造成本 (材料、人工等) 

• 生產速率/產能大幅增加 
• 良率提升  
• 雷射膜的製造成本可有雙位數的降

幅 
• 毛利率提升 (以同樣產品在不同製

程下相比)  
• 可開拓新的市場和機會 

客戶 光群雷射 



發展策略 
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提升市占率 

無版縫產品 

(TSL) 

拉高非菸包比重 

優化資源配置 

聚焦經營 

提升全球營運效率 



三年營運目標 
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本業營收年複

合成長率優於

產業水準 

提升本業毛利

率  

 

提升效益增加

本業營業利益 

提高股東權益

報酬率 

持續強化全球第一的產業地位 



合併損益表 
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NT$百萬元 2Q17 2Q16 YoY (%) 1H17 1H16 
 

YoY (%) 
 

營業收入 1,244 1,000  24.4 2,304 2,158   6.8 

營業毛利 291 274  6.2 555 576   (3.8) 

營業利益 89 80  11.0 154 180   (14.8)  

稅前淨利 74 57  29.0 78 120   (35.0)  

母公司淨利 34 28  20.9 40 59   (30.9)  

每股盈餘 (元) 0.25 0.21  19.0 0.30 0.44   (31.8)  

財務比率 (%) 

毛利率 23.4 27.4  24.1  26.7     

營業利益率 7.1 8.0  6.7  8.4     

營業費用率 16.3 19.4  17.4  18.4    

純益率 2.7 2.8  1.8  2.7     



合併資產負債表 
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NT$ 百萬元 2Q17 2Q16 YoY (%) 1Q17 
 

QoQ (%) 
 

資產總額 6,476  6,398  1.2 6,489  (0.2) 

現金及約當現金 1,206  1,328  (9.2) 1,211  (0.4)  

應收帳款及票據 1,537  1,528  0.6 1,569  (2.0) 

存貨 835  734  13.7 877  (4.9) 

不動產、廠房及設備 1,267  1,404  (9.8) 1,281  (1.1) 

負債總額 3,391  3,163  7.2 3,363  0.8  

銀行借款 1,687  1,616  4.4 1,853  (9.0)  

應付帳款及票據 485  502  (3.3) 512  (5.1)  

股東權益總額 3,085  3,235  (4.6) 3,126  (1.3) 

財務比率 

應收帳款週轉天數 114  151  155    

存貨週轉天數 82  90 100    

應付帳款週轉天數 48  70  72    

股東權益報酬率 (%)* 5.8  4.5  1.1 

資產報酬率 (%)** 2.1  1.7  0.4 

*股東權益報酬率：母公司淨利/ 平均普通股股東權益  
**資產報酬率：母公司淨利/ 平均資產總額  



股利發放 
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  2014 2015 2016 

本期淨利 (NT$ 百萬元) 91  164  215 

現金股利 (NT$ 百萬元) 55  66 109 

每股現金股利 (NT$ ) 0.42  0.50  0.815 

股利發放率 (%) 61% 40% 51% 

現金殖利率 (%)* 2.9% 3.6% 5.2% 

*現金殖利率根據除息日前一天收盤價計算 (2014年以2015年11月3日，2015年以
2016年6月23日，2016以2017年7月5日股價計算)。 
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THANK YOU 


